

The Honourable Marilou McPhedran, C.M.

Marilou McPhedran is a human rights lawyer, professor and activist, appointed as an independent senator in the Parliament of Canada by Governor General David Johnston on the recommendation of Prime Minister Justin Trudeau in November 2016. Marilou was one of the most influential leaders of the 1981 Ad Hoc Committee of Canadian Women on the Constitution conference- the grass roots social movement of women across Canada resulting in stronger equality rights in the constitution. She co-founded several internationally recognized non-profit Canadian organizations such as the Women's Legal Education and Action Fund (LEAF); the Metropolitan Action Committee on Violence Against Women and Children (METRAC); and the Gerstein Crisis Centre for homeless discharged psychiatric patients. She was the founding Principal of the University of Winnipeg Global College and has facilitated student access to UN sessions for more than 20 years to provide practical skill building by providing rapporteur services to NGO presentations. She is a founding board member of the Global Network of Women Peacebuilders (Young Women Leaders for Peace) and has given extensive voluntary support to civil society organizations that focus on peacebuilding and women's rights, including the Afghan Women's Organization, Canadian Council of Muslim Women, Canadian Voice of Women for Peace, and Manitoba Women for Women of South Sudan.

L'honorable Marilou McPhedran, C.M.

Marilou McPhedran est une avocate du droit de la personne, professeure et activiste, nommée en tant que sénatrice indépendante au Parlement du Canada par le gouverneur général David Johnston sur la recommandation du premier ministre Justin Trudeau en novembre 2016. Marilou a été une des leaders les plus influentes du comité « ad hoc » de 1981 pour la conférence sur les femmes canadiennes sur la Constitution – le mouvement social des femmes à travers le Canada qui a apporté de meilleurs droits d'égalité dans la Constitution. Elle a cofondé plusieurs organismes canadiens sans but lucratif reconnus à l'international tels que le « Women's Legal Education and Action Fund » (LEAF); le « Metropolitan Action Committee on Violence Against Women and Children » (METRAC); et le « Gerstein Crisis Centre » pour les patients psychiatriques sans-abris. Elle a été la Directrice fondatrice de l'Université de Winnipeg « Global College » et a facilité l'accès des étudiant(e)s aux sessions de l'ONU pour plus de 20 ans pour offrir du renforcement des compétences pratiques en fournissant des services de rapporteurs aux présentations d'ONG. Elle est membre du conseil d'administration fondateur du « Global Network of Women Peacebuilders » (Jeunes femmes leaders pour la paix) et a apporté un soutien bénévole important aux organismes de la société civile qui se concentrent sur la consolidation de la paix et les droits de femmes, incluant le « Afghan Women's Organization », « Canadian Council of Muslim Women », « Canadian Voice of Women for Peace », et « Manitoba Women for Women of South Sudan ».